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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP   

ZÁPIS z 16. jednání 

Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 2. 2. 2022 v 16:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni:  Mgr. Jiří Knitl – předseda Výboru pro národnostním menšiny ZHMP, Mgr. Jiří Koubek, Dis., Bc. Tomáš 

Štampach, Martin Arden, Mgr. et Mgr. Kryścina Šyjanok, Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D., Irena 
Nováková, Jan Bárta, Ján Balog, Ing. Igor Zolotarev, CSc., Michal Lašo, PhDr. Magdaléna Rychlíková, Mgr. 
Olga Mandová, Mgr. František Bányai, Mgr. Jana Hajná - tajemnice   

Omluveni:  členové - Ing. Inga Petryčka, MBA,  Mgr. Petr Skala, Ing. Gordana Rajilić, Ing. Viet Cuong Nguyen, PhDr. 
Petr Balla, hosté - Ing. Alice Mezková, PhDr. Bc. Martin Kocanda, Ph.D. 

Nepřítomni:  MUDr. Tarek Rashed 

Hosté:  MgA. Hana Třeštíková – radní hl. m. Prahy, Tadeáš Mertlík, Master, stálí hosté - Dana Gregorová, Ing. 
Michal Panocha, Bc. Jan Dužda, Mgr. Jakub Štědroň, Ph.D., Mgr. Radek Novák, PhDr. Renata Weinerová, 
CSc., PhDr. Andrej Sulitka, CSc., Branka Jočić 

 

Jednání řídil: Mgr. Jiří Knitl, předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP       
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu jednání a zápisu z minulého jednání 

3. Volba ověřovatele zápisu z 16. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

4. Aktuální informace z oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády 
pro národnostní menšiny 

5. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2022 

6. Dům národnostních menšin o.p.s. - aktuální informace 

7. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

8. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Mgr. Knitl (dále jen „předseda Výboru“) přivítal přítomné členy Výboru pro národnostní menšiny ZHMP (dále jen 
„Výbor“) a v 16:07 hodin zahájil 16. jednání Výboru, které se uskutečnilo online formou. V čase zahájení jednání bylo 
přítomno 14 členů a Výbor byl tedy schopen usnášení. Předseda Výboru přivítal na jednání také MgA. Hanu 
Třeštíkovou, radní hl. m. Prahy.  
I. Nováková měla během jednání technický problém spojený s hlasováním. Problém se podařilo vyřešit až v okamžiku 
projednávání bodu Různé, v rámci kterého však Výbor nehlasoval.  
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2. Schválení programu jednání a zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 

Předseda Výboru vyzval přítomné, zda nemají připomínku nebo podnět k doplnění zápisu z minulého jednání. 

Následně požádal přítomné, zda mají nějaké návrhy ke změně programu. Jelikož tomu tak nebylo ani v jednom 

případě, bylo přikročeno k hlasování. 

Usnesení č. U-VN-0089 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program 16. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Pro: 13, proti: 0 

2.  zápis z 15. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Pro: 13, proti: 0 

3. Volba ověřovatele zápisu z 16. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Předseda Výboru požádal přítomné, aby bylo přistoupeno k hlasování ve věci ověření zápisu z 16. jednání Výboru s 
tím, že navrhl, aby ověřovateli zápisu byli členové Výboru - Ing. Igor Zolotarev, CSc. a Mgr. Natalie Kalajdžievová, 
Ph.D. Nikdo neměl jiný návrh a bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

Usnesení č. U-VN-0090 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelem zápisu z 16. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP: 

Ing. Igora Zolotareva, CSc. - pro: 12, proti: 0, zdržel se: 1 

Mgr., Natalie Kalajdžievová, Ph.D. - pro: 12, proti: 0, zdržel se: 1 

 

Následně byl nejprve projednán bod programu vztahující se k dotačnímu řízení (tj. původně bod 5) a poté bod 
aktuálních informací z odd. kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro 
národnostní menšiny (tj. původně bod 4). 

4. Informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2022 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
Mgr. Knitl předal slovo Ing. Panochovi, který přítomným sdělil základní informace k průběhu dotačního řízení pro rok 
2022 - v prosinci zasedala grantová komise a současně je již zpracován materiál k projednání RHMP a ZHMP. 
Následně uvedl, že Výbor má v podkladech přiloženy informace o celkových částkách navržených grantovou komisí k 
přidělení v jednotlivých Opatřeních v rámci Programu podpory aktivit národnostních menšin na území HMP v roce 
2022 a současně konkrétní návrhy u projektů, které bude schvalovat kromě RHMP také ZHMP (jelikož se jedná o 
Výbor ZHMP). Návrhy na poskytnutí/neposkytnutí dotace se dle schválených podmínek nesdělují do doby, než jsou 
schváleny RHMP, tudíž upozornil, že tyto informace jsou neveřejné. Mgr. Hajná doplnila, že momentálně probíhá 
kontrola vyúčtování, aby mohl být materiál zařazen na projednání RHMP a do únorového ZHMP. Tj. je dodržován 
stejný harmonogram, jak tomu bylo v roce loňském. 
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Usnesení č. U-VN-0092 
Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 
I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informace k průběhu grantového řízení pro oblast národnostních menšin na rok 2022 

Pro: 14, proti: 0 

I I .   d o p o r u č u j e  
1. rozdělení finančních prostředků pro jednotlivá Opatření v rámci grantového řízení pro oblast 

národnostních menšin dle přílohy č. 1 a 2 tohoto usnesení 

Pro: 13, proti: 0 

2. předložit návrh na přidělení grantů pro jednotlivá Opatření dle schváleného návrhu k projednání Radě a 
Zastupitelstvu HMP 

Pro: 13, proti: 0 

 
Předseda Výboru se omluvil, že přeskočil bod s informacemi od pana T. Mertlíka a předal mu vzápětí slovo. 

5. Aktuální informace z oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro 
národnostní menšiny 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
 
T. Mertlík, Master z oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro 
národnostní menšiny, úvodem omluvil vedoucího PhDr. Bc. Martina Kocandu, Ph.D., který se ze zdravotních důvodů 
nemohl účastnit jednání. Informoval o personálních změnách na výše uvedeném oddělení – převzal v rámci oddělení 
agendu, kterou dříve zastávala Dr. Weinerová. Na jeho původní agendu převzala nová kolegyni (Mgr. Zetková). 
Následně uvedl, že v listopadu předchozího roku proběhla grantová komise v rámci dotačního programu Podpora 
implementace Evropské charty regionálních či menšinových jazyků pro rok 2022. Žadatelé o dotaci byli vyzváni k 
úpravám žádostí a celý dotační proces probíhá i přes to, že na ostatních resortech byly procesy zastaveny z důvodu 
rozpočtového provizoria.  
 
J. Balog vznesl dotaz, zda na Úřadu vlády ČR stále pracuje p. Z. Duna. Pan T. Mertlík reagoval, že zde stále pracuje. 
Následně se J. Balog dotazoval, jaká je situace ve věci dotačního výboru, na což reagoval vzápětí p. Mertlík, že byli ze 
strany vedoucího oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro 
národnostní menšiny, PhDr. Bc. Martina Kocandy, Ph.D., osloveni stávající členové výboru, zda chtějí pokračovat 
jakožto členové či nikoliv. Část stávajících členů uvedeného výboru se vzdala funkce. Na jejich místo budou 
nominováni noví členové, aby byl dotační výbor usnášeníschopný. Toto bude projednáno v Radě vlády pro 
národností menšiny. J. Balog se závěrem zeptal, zda by mohly být uvedeny informace k romskému zmocněnci.  
T. Mertlík reagoval, že dle schválené Strategie rovnosti, začlenění a participace Romů (Strategie romské integrace) 
2021–2030 by pozice romského zmocněnce měla být zřízena k 1. 7. 2022. 
Dále se J. Balog ještě zajímal o pracovní aparát, který má být k dispozici zmocněnci. 
Mgr. Mandová prostřednictvím chatu vznesla dotaz k funerální skupině a v tomto případě T. Mertlík potvrdil, že by 
měla ve své činnosti pokračovat. 
 
Předseda Výboru závěrem tohoto bodu představil přítomným nového romského koordinátora HMP, Bc. Jana Duždu, 
a předal mu krátce slovo, aby se představil.  

Usnesení č. U-VN-0091 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace z oddělení kanceláře Rady vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády  

pro národnostní menšiny 

Pro: 13, proti: 0 

 

6. Dům národnostních menšin o.p.s. - aktuální informace 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 
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Předseda Výboru předal slovo Mgr. Štědroňovi, Ph.D. (dále jen „ředitel DNM“), který informoval, že jsou akce 
v Domě národnostních menšin o.p.s. (dále je „DNM“) povolené, avšak uskutečňují se za splnění podmínek, které jsou 
nařízené Vládou ČR. Ředitel DNM následně informoval o výstavě obrazů Artura Asatryana, která potrvá do 6. 2. 
2022. Dále v prostorách DNM proběhly polské a ukrajinské akce vztahující se k oslavě Vánoc a prezentace knihy 
Petra Kalety s názvem Ruský sport v Československu od počátku první republiky do padesátých let 20. století.  
Ředitel DNM předal slovo Mgr. Novákovi, který poděkoval maďarské národnostní menšině, která si založila svou 
vlastní docházkovou, evidenční knihu (formulář). Dále uvedl, že se knihovnu DNM daří doplňovat o nové knižní tituly. 
O slovo se přihlásil J. Balog s informací, že byl osloven p. Kavurem, jak to vypadá s podpisem nájemní smlouvy na 
využití kanceláře v DNM. Mgr. Novák reagoval, že nájemní smlouvy se administrativně dotahují, p. Kavur byl o 
aktuální situaci informován.   
  

Usnesení č. U-VN-0093 
Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 
I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace k činnosti DNM 

Pro: 13, proti: 0 

7. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP  

J. Bárta – informoval o plánovaném koncertu Rafała Blechacze, polského klavíristy (vítěz Chopinovy soutěže ve 
Varšavě z r. 2005), který se uskuteční ve dnech 9. a 10.2. Na programu tohoto dvojitého koncertu je hudba W.A. 
Mozarta a D. Šostakoviče. 
M. Lašo – probíhají jazykové kurzy a zkoušky souboru. 
Mgr. et Mgr. Šyjanok – běloruská národnostní menšina realizovala tradiční koledování, 16. 12. v Praze a 22. 12. 
v Plzni – pohlednice pro politické vězně a vězenkyně, 16. 12. pochod solidarity s ruskými a běloruskými politickými 
vězni a vězenkyněmi, 20. 1. zádušní mše za Franciška Skarynu v Chrámu sv. Petra a Pavla za účasti předsedy senátu 
M. Vystrčila a kardinála D. Duky.  
I. Nováková – informovala o křestu knihy Ve světě Rýbrcoula a hastrmanů (L. Römer aj. Šolín), který se koná v DNM 
9.2.20223 od 16 hodin. Dále slíbila, že upřesní, zda krátký film o činnosti spolku bude možné zveřejnit také na webu 
www.prahanarodnostni.eu.  
Dr. Rychlíková – viz příloha č. 3 zápisu / výběr z aktivit slovenských spolků a institucí v Praze. 
Mgr. Mandová (prostřednictvím chatu) – Ukrajinská iniciativa v ČR připravuje na únor tradiční Malanku v KC 
Novodvorská (plánovaný termín 27. 2. 2022). Na březen je připravován koncert v Zrcadlové kapli v Klementinu, dále 
literárně-hudební setkání k uctění památky T. Ševčenka. 
J. Balog – poděkoval Mgr. Hajné za zaslaný dopis romským neziskovým organizacím, jak žádal na předchozím jednání 
a vyzval nového romského koordinátora, J. Duždu, zda by v krátkosti představil své vize aktérům v rámci romské 
integrace.  
Ing. Zolotarev, CSc. – ruská národnostní menšina ve spolupráci s Akademií národnostních menšin z.s. realizovala 
konferenci k 100. výročí Ruské pomocné akce, která se uskutečnila na Novoměstské radnici a v DNM. Následně 
informoval o novoročním setkání, které zorganizovala Ruská tradice.   
Ocenil HMP, že se co nejrychleji snaží zajistit výstupy dotačního řízení. 
Mgr. Kalajdžievová, Ph.D. – Spolek Zaedno připravuje na únor křest knihy s názvem Vyprávění o symbolech České 
republiky, který se uskuteční v Městské knihovně v Praze (Mariánské náměstí).    
Mgr. Bányai – poděkoval HMP, že se snaží uspíšit dotační proces a upozornil na řadu zajímavých přednášek  v rámci 
vzdělávacího programu Židovského muzea v Praze (https://www.jewishmuseum.cz/program-a-vzdelavani/akce-pro-
navstevniky/pripravujeme-akce-pro-navstevniky/). 
B. Jočić (host-zastupující Ing. Rajilić) – informovala, že stále probíhají taneční kurzy folklorního souboru. 
 
V 17.14 opustil jednání pan M. Lašo – počet přítomných členů klesl na 13. 

8. Různé 

Předseda Výboru předal slovo řediteli DNM, který upozornil na nepodpoření časopisu Kamarádi ze strany dotačního 
programu Úřadu vlády a zeptal se pana T. Mertlíka, zda uvedené rozhodnutí nelze nějakým způsobem zvrátit, jelikož 
negativně ovlivní fungování časopisu. T. Mertlík odpověděl, že dotace je nenároková, na program je určitá finanční 
částka a v rámci dotačního programu byly shledány kvalitnější projekty. 
Předseda Výboru uvedl, že HMP může saturovat výpadek finančních prostředků projektů, které jsou předmětem 
dotačních programů Úřadu vlády ČR a Ministerstva kultury ČR. Mgr. Hajná se přihlásila o slovo s informací, že mimo 
dotační program HMP je pouze možné požádat o individuální účelovou dotaci, jejíž přidělení však závisí na tom, zda 
je podaná žádost v souladu s celopražskými Zásadami pro poskytování dotací (např. se musí jednat o mimořádnou 
událost) a HMP musí být dostatek finančních prostředků.   
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I. Nováková následně vznesla dotaz týkající se Sčítání lidu 2021, zda by nemohlo být předmětem dalšího jednání 
Výboru, jelikož u německé národnosti vyvolalo otázky, jak s daty nakládat.   
Mgr. Knitl informoval, že by předmětem dalšího jednání byly informace týkající se výsledků Sčítání 2021 (v březnu 
ještě však nepůjde o definitivní výsledky) a dalších souvisejících bodů. Následně informoval o vývoji situace vztahující 
se k chrámu Zesnutí přesvaté Bohorodice na Olšanských hřbitovech. Pravoslavná církevní obec v Praze 3 vede soudní 
spor, ohradila se vůči výpovědi. Podle posledních zpráv však nebyl uhrazen soudní poplatek, tudíž soud věc odložil a 
žalobce se odvolal proti odložení. Správa pražských hřbitovů nabídla Pravoslavné církvi v českých zemích nové znění 
nájemní smlouvy, aby nebyl objekt vyjmut z užívání církve, ale byla nastavena jasná pravidla užívání s ohledem na 
zachování důstojnosti místa a s ohledem na kondici chrámu – tj. úprava provozního řádu. Nyní je tedy uvedené 
v procesu a současně ocenil profesionalitu Správy pražských hřbitovů, se kterou se dané věci věnuje v součinnosti 
s MHMP (odborem ZDR MHMP a předsedou Výboru)  - tj. je naplňován úkol stanovený Výborem.  

 
Předseda Výboru závěrem tohoto bodu sdělil, že další jednání Výboru se uskuteční v termínu 30. 3. 2021, a to 
v prezenční podobě. Následně v 17:22 ukončil 16. jednání Výboru. 

 

 

 

 

Mgr. Jiří Knitl 

předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 
 
 
 
 
Příloha č. 1:  Navrhovaná podpora v rámci dotačního řízení pro oblast nár. menšin pro r. 2022 podle jednotlivých  

Opatření 
Příloha č. 2:  Konkrétní návrhy dotací v rámci dotačního řízení pro oblast nár. menšin pro r. 2022 u projektů, které 

podléhají schvalování ZHMP (tj. dotace nad 200 tis. Kč a městským částem) 
Příloha č. 3:  Výběr z aktivit slovenských spolků a institucí v Praze 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D. a Ing. Igor Zolotarev, CSc.   

Zpracovali: Mgr. Jana Hajná, tajemnice Výboru pro národnostní menšiny ZHMP a Ing. Michal Panocha, specialista 
národnostních menšin 


